

Hendrik Westerstraat 24
9791 CT Ten Boer
050 3039797
secretariaat@groningergemeenten.nl

Betreft: PHO Sociaal Domein
Datum: 23 februari 2023
Tijd: 10.00 - 12.00 uur
Locatie: Gemeentehuis Oldambt
Johan Modastraat 5,
Winschoten

Aanwezig: Inge Jongman (gem. Groningen), Mariette de Visser (gem. Het Hogeland), Ans Grimbergen (gem. Veendam), Lex Kupers (gem. Pekela), Meindert Joostens (gem. Eemsdelta), Evert Offereins (gem. Midden-Groningen), Gert Engelkens (gem. Oldambt), Bert Nederveen (gem. Westerkwartier), Jur Mellies (gem. Stadskanaal), Karen Hansems (gem. Het Hogeland), Richard Pel (VGG), Bertine Meibos (VGG), Daphne Wiebing (VGG), Ton Sprenger (VGG), Harna Dost (VGG)

1. Opening

Inge Jongman opent de vergadering en dankt Gert Engelkens voor de introductie en het welkom heten van iedereen in het oude raadhuis van Winschoten. Omdat er veel nieuwe gezichten zijn wordt gestart met een voorstelronde. Bert Nederveen zal later in de vergadering komen.

Inzake de agenda vraagt Gert Engelkens of het mogelijk is om tot uiterlijk 11.30 uur te vergaderen in verband met andere afspraken. Iedereen is akkoord en de voorzitter geeft aan hierop aan te sturen.

Er zijn verder geen opmerkingen, de agenda wordt vastgesteld.

2. Mededelingen

Mariette de Visser geeft een toelichting inzake de commissie Ruimte, Wonen en Mobiliteit en geeft aan dat er op het gebied van volkshuisvesting veel gebeurt en dat er veel raakvlakken zijn. Inge Jongman bevestigt dit vanuit de VNG-commissie Zorg, Jeugd, Onderwijs. Alles raakt elkaar en het goede gesprek over hoe hier mee om te gaan zal moeten worden gevoerd. Actueel is het feit dat er veel meer mensen in de WLZ zijn gegaan dan was bedoeld. De minister wil dit terugdringen en geeft aan een tariefmaatregel in te stellen of om gelden te gebruiken uit de gemeentefondsen. Hierover heeft de commissie gezegd dat dit niet kan. Voor de korte termijn wordt nu gekeken naar een samenwerking tussen het zorgkantoor en de gemeenten. Er wordt 'gesleuteld' om tot maatregelen te komen voor de lange termijn. Zoals gezegd raakt alles elkaar. Mochten er vragen zijn dan kunnen de aanwezigen terecht bij Mariette de Visser en Inge Jongman.

Meindert Joosten geeft aan dat er een discussie is met Menzis inzake zorgzwaarte 4 en 6. Inge Jongman geeft aan dat daar over wordt gesproken in de commissie Woon en Zorg.

Wellicht is dit een goed punt om een keer te agenderen.

Inge Jongman geeft nogmaals aan dat partijen samen moeten werken en dat ze samen naar oplossingen zoeken.

3. Verslag PHO Sociaal Domein 1 december 2022

Inzake punt 5 aanpak zorgfraude geeft Ton Sprenger aan dat er op 4 april een afspraak staat gepland. Betreffende punt 4 energiearmoede en armoedebeleid wordt afgesproken dit te agenderen voor de volgende vergadering.

De notulen worden vastgesteld.

4. “Een Thuis voor Iedereen”

Daphne Wiebing stelt zich voor en geeft een presentatie over de stand van zaken.

Begin 2021 hebben G13 en gemeenten gebundeld in VGG voor het eerst overleg gehad met de provincie over hoe om te gaan met kwetsbare doelgroepen, huisvesting en zorgvragen. Rond die tijd werd ook duidelijk dat wij toen als Koploperregio wilden gaan meedoen aan het landelijke programma ‘thuis voor iedereen’. Maandelijks zitten we met meerdere partijen om tafel om vorm te geven aan het programma. Het doel is om voldoende betaalbare en passende woningen te realiseren voor diverse aandachtsgroepen en om een evenwichtige verdeling over de gemeenten te realiseren en dat is een lastig vraagstuk. Wonen, zorg en welzijn moet gecombineerd worden.

Hoewel er onderzocht wordt of het getal realistisch is, wil het Rijk invoeren dat er 30% van de beschikbare huisvesting geschikt is voor de aandachtsgroepen. Er volgt een discussie over de 30%. Inclusief statushouders? Gemeentelijke woonvisies? Provinciale woondeals? Welke urgentie-categorieën? Aan de orde komt dat we te maken hebben met stikstof, PVAS, schaarste van materialen. Inzake het wetsvoorstel voor een evenredige verdeling het is echt belangrijk dat gemeenten dit samen met de provincie op te pakken. Daphne geeft aan dat er breed ambtelijk overleg is en dat er wordt vormgegeven aan een stuurgroep en aan werkgroepen en dat er gewerkt wordt aan het opzetten van een data-analyse. Ton Sprenger geeft aan dat steeds duidelijker wordt dat het ruimtelijk en sociaal domein elkaar raken.

“Wonen met Zorg voor Ouderen”

Ton Sprenger geeft een presentatie en licht toe dat er in november 2022 het wetsvoorstel “wonen met zorg voor ouderen” is ontvangen. Dit programma zou geïntegreerd moeten worden met het programma “Langer Thuis” geeft hij aan. Hoe ga je om met de actielijnen, zoals bouwen voor ouderen tussen Nu en 2030 en het stimuleren van doorstroming. Er is een tekort aan bouw materiaal en aan personeel. Nieuwe concepten (zoals dementievriendelijke gemeente) komen aan de orde. Woonzorgvisies zijn lokaal, maar het is belangrijk om deze regionaal af te stemmen. Ook hier wordt benadrukt dat het samen moet worden afgestemd, dat het ‘samen’ doen het belangrijkste is.

5. Pauze

6. Opiniërend gesprek

Naar aanleiding van de bespreekpunten welke Ton Sprenger reeds heeft geformuleerd wordt er gediscussieerd.

Aan de orde komt dat het belangrijkste punt lijkt te zijn vergeten: de bewoners. De basis zou lokaal moeten zijn met afstemming op regionaal niveau.

Inzake de data-analyse komt aan de orde dat er gekeken moet worden op lokaal niveau. Het doel is om voor de zomer een analyse en gegevens op provinciaal niveau te hebben.

Ans Grimbergen geeft aan dat voordat een onderzoeksbureau kan worden gekozen, eerst duidelijk moet zijn wat de onderzoeksvraag precies is en welke data nodig is. Er volgt een discussie. Afsproken wordt dat Inge Jongman en Mariette de Visser met Daphne Wiebing en Ton Sprenger meekijken en -denken.

Mariette de Visser geeft aan dat er regelmatig gesprekken zijn met wooncorporaties inzake de prestatieafspraken, maar zij mist dergelijke overleggen met de zorg. Er volgt een discussie. Afsproken wordt om voor het overleg dat reeds gepland staat op 29 juni naast de wethouders Sociaal en Ruimtelijk Domein ook de zorgkantoren en G13 uit te nodigen. We kunnen dit overleg dan zien als een 1^e gezamenlijke aftrap om met elkaar het ‘speelveld’ te verkennen.

7. Strategie- en positiebepaling

Reeds aan de orde geweest.

8. Rondvraag / Wvvtk

Ton Sprenger geeft aan dat de directeur generaal van BZK en VWS een overleg wil voordat in de week van 19 juni minister de Jonge met de Koploperregio's overleg heeft. Als er meer duidelijk is, wordt iedereen uiteraard geïnformeerd.

Begin juni 2023 zal een extra overleg gepland worden. Een zal een apart overleg over energiearmoede ingepland worden. Het 1^e reguliere overleg staat gepland op 5 oktober 2023.

9. Sluiting

De voorzitter dankt iedereen voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering.